
  

 
Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag d. 16. januar 2024, kl. 18.00 -20.00.      
Mødet afholdes på Odden Skole. 

Der vil som vanligt været muligt at deltage i fællesspisning fra kl. 17.45 - 
Husk at melde afbud, hvis du ikke deltager. 

Dagsorden Referat 

Deltagere: 
Kristine Berg, Signe Vang Nielsen, Lærke Malm-
bak Stounberg, Therese Kruuse Tvestmann, Mor-
ten Mathiasen, Casper Nordahl Nielsen, Rafael V. 
Clausen Levald, Anita Petersen, Karina Lykke Pe-
tersen, Thomas Nielsen, Sofie Brandt, Martin 
Lynggaard, Malene Gylling Petersen, Clara Klint, 
Krista Clausen og Trine H. Mortensen 

Afbud: Therese Kruuse Tvestmann, Casper Nordahl 
Nielsen, Rafael V. Clausen Levald, Anita Petersen, 
Karina Lykke Petersen, 
 
Tilstede: Kristine Berg, Signe Vang Nielsen, Lærke 
Malmbak Stounberg, Morten Mathiasen, Thomas Ni-
elsen, Sofie Brandt, Martin Lynggaard, Malene Gyl-
ling Petersen, Clara Klint, Krista Clausen og Trine H. 
Mortensen 
 
 
Elevrådsrepræsentant: Maja 
 

Godkendelse af referat  
Tid: 2 min. 

Godkendt. 

Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2 min. 

Godkendt.  

1. Årshjul for dagsordenpunkter i 
skolebestyrelsen. 
Punkt til orientering. 
v/Trine 
Tid: 10 min. 

Årshjulet er en dynamisk ramme og et udgangspunkt 
for SB-arbejdet og er dynamisk. Der kan komme an-
dre punkter ind ud over årshjulet, fx høringssvar, 
forældrehenvendelser m.v., så punkterne på årshju-
let prioriteres.  
 
Nye punkter til drøftelse:  
På afdelingsrådsmødet på Odden har man drøftet 
baderegler efter idræt. Passer ind til punktet om 
seksualundervisning på mødet til marts ift. en fæl-
les politik for de tre afdelinger.  
 
Drøftelse af skole-hjemsamtalerne på de tre afde-
linger. 

2. Princip arbejde: 1. udkast til mo-
bilpolitik drøftes. 
v/Kristine 
Tid: 10 min. 

 1. udkast til mobilpolitik fremlagt med udgangs-
punkt i et sammenskriv af de tre afdelingers nuvæ-
rende mobilpolitik. De er stor forskel mellem de tre 
afdelinger.  
 
Kommentarer til udkastet:  
 
Er det grænseoverskridende at tage en mobil fra 
barnet, er en overvejelse? 
Forbud eller dialog  pædagogisk ramme skal være 
klar og inddragelse af eleverne. Drøftes igen på næ-
ste sb-møde. Hvordan med den digitale dannelse? 
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Hvordan med personalets mobilbrug?  
Inddragelse af mobilen, hvis eleven ikke har afleve-
ret  kan alle lærere det? Afdelingsleder understøt-
ter. 
 
Hvordan kan vi give eleverne ro i skoletiden. Skær-
mene forstyrrer. Hvordan skal rammen se ud for 
skoleeleverne? 
 
Det ville være fint at være på forkant, inden kom-
munen eller ministeriet vælger for os. Er en proces 
lige som man har haft det ift. rygning på offentlige 
arbejdspladser.  
 
Der skal i princippet være plads til at forankre det 
lokalt til de enkelte afdelinger. OBS på et fælles 
værdigrundlag i fællesskabet.  
 
Det endelige princip skal evalueres efter, at det har 
været i gang noget tid.  
 
Opmærksomhed ift. forsikring og ansvar.  
 
SB-forperson arbejder videre med udkastet, som 
drøftes mere indgående på næste SB-møde den 
27/2.  

3. Nyt fra afdelingen; 
Lidt om hvordan der arbejdes med bestyrel-
sens valgte tema  denne gang Kommuni-
kationsprincippet og brug af AULA. 
v/ Clara og Malene  
Tid: 20 min. 

Praksiserfaringer på Odden gennemgået  se Power-
Point fremlæggelse, som sendes ud med referatet.  
 
Der er forskel på kommunikationen og niveauet for, 
om man har børn i dagtilbud eller i skolen. Man mø-
der forældrene mere i dagtilbud og man møder hin-
anden mere uformelt end i skolen.  
 
Balance ift. informationsniveauet på Aula. Nogle 
forældre ønsker et højt informationsniveau, andre 
hader kommunikation på Aula.  
 

have den konsekvens, at nogle forældre melder sig 
helt ud af Aula.  
 
Der er tekniske udfordringer i Aula. Giver anledning 
til gode drøftelser.  
 
Hvornår skriver vi ud på Aula?  
Hvordan kommunikerer vi? Tone og form. 
Hvor meget?  
Hvornår ringer vi hjem? 
Hvilket tidsrum?  
 
Hensyn til såvel forældre som medarbejdere.  
 
Der arbejdes på dialogen med forældrene igen. For-
ventningsafstemningen er vigtig. Hvordan henvender 
vi os hver især og hvor ofte? Hvad er forventningen 
til, hvornår der svares tilbage?  
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Der arbejdes med det på alle tre matrikler, både i 
medarbejdergrupperne og afdelingsrådene.  
 
 

4. Nyt fra dagtilbud/SFO; 
Hvordan arbejdes der med overgangen fra 
børnehave til 0. kl. 
v/Clara 
Tid: 20 min.  

Odden er et lille sted. Børnene i børnehaven skal 
derfor kende de voksne og børnene inde på skolen 
for at sikre tryghed og kendskab til hinanden.  
SFO og børnehave åbner sammen. I øjeblikket flere 
SFO end i børnehaven.  
Fire fælles årlige ture. Planlægges i fællesskab, læ-
rere og pædagoger.  
Teaterture og musikarrangementer på tværs. Alle 
kommer hinanden meget ved i hverdagen. Alle 
voksne kender alle børn.  
Særligt som overgang til skolen for børnehavens 
ældste børn: Besøg af en børnehaveklasselærer og 
besøg i skolen en gang om ugen ca. fra vinterferien 
og frem til sommerferien. Man må som SFO-barn 
også gerne komme på besøg i børnehaven og om-
vendt.  
 
Egebjerg har også landsbysordning.  
De ældste børn i børnehaven er med i skolen hele 
skoleåret to lektioner om ugen + med til fredags-
samling. Børnehaveklasselærer er med to timer om 
ugen i 2. skolehalvår.  
 
Nykøbing har formaliseret samarbejdet med de for-
skellige dagtilbuds førskolegrupper. Der arbejdes 
også med overgange. Førskolegruppen kommer på 
besøg på skolen og der holdes møder mellem perso-
nalet i dagtilbuddene og personalet på skolen.  
Der er forskel på, hvor mange børn, der kommer fra 
de tre dagtilbud. Nykøbing vil gerne udvide samar-
bejdet og invitere dagtilbuddenes førskolegruppe, 
når vi har særlige dage på tværs eller lignende. 
Koble dem tættere på for at øge kendskabet til hin-
anden. 
 
Afskaffelsen af førskoleordningen 1. maj er en kom-
munal beslutning.  
Man kan søge dispensation, hvis man ønsker at fort-
sætte det.  
 
Forældrene på indskrivningsmødet til 0. klasse i 
Egebjerg udtrykte stor ærgrelse over, at førskole-
ordningen er afskaffet.  
 

5. Nyt fra Skoleleder 
 Lidt om byggeri i Nykøbing. 

v/Trine  
Tid: 2 min. 

 

Det tilbud, der er kommet, er dyrere, end det, der 
var kalkuleret med i byggeriet. Der ansøges om en 
tillægsbevilling, så projektet kan vedtages. Slutnin-
gen af januar kommer det til andet politisk niveau.  
Hvis tillægsbevillingen ikke gives, skal der kigges på 
projektet igen og så må man vurdere, hvad der skal 
prioriteres fra.  
 
Jordvarmeanlægget på Odden er i stykker. Det bli-
ver fixet i uge 6-7.  
 
Pavillonerne er lejet frem til slutningen af 2024.  
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Der arbejdes på udkast til stillingsopslag til afde-
lingslederstillingen i Nykøbing. Der skal vælges en 
forældrerepræsentant. 1. samtale i starten af maj 
og 2. samtale midten af maj.  
 
Der skal ligeledes vælges en forældrerepræsentant 
fra afdelingsrådet eller skolebestyrelsen til samta-
lerne på Odden Skole hhv. den 19/2 og 26/2.  

6. Nyt fra bestyrelsesforperson 
v/Kristine  
Tid: 2 min. 

Hvis nogle forældre ønsker at sidde i byggeudvalget, 
er man velkommen til det.  
 
Hvis der pludselig sker noget i projektet, hvor der er 
brug for at få forældrestemmen ind, kontakter Trine 
Kristine.  

7. Opsummering af hovedpunkter til 
Aula/alle forældre. 
v/Kristine  
tid: 2 min. 

Kommunikation på Aula. 
Mobilpolitikken er i proces.  
Arbejdet med overgange + ny situation i lyset af, at 
før-skoleordningen er afskaffet.  

EVT.  

Punkter til de kommende møder:  SoMe (hvad har der været af opslag på de sociale 
medier siden sidst?) 
Hvordan varetages seksualundervisningen? 
 

Næste møde:  Næste møde: 
Tirsdag d. 27. februar 2024 på Egebjerg Skole. 
 

 


